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 Prezence 
Přítomni předseda: Ing. Jan Vavřička 

 
členové: 
Brožík Václav, MUDr. 
Habruň Marek, Ing. 
Jakubíček Petr, Bc. 
Konvář František 
Krumer Vladislav, PaedDr. 
Sýkora Jiří 
Němečková Martina, Mgr. 
Opltová Michaela, Ing. 
Procházková Jana, Mgr. 
  
 
 

Nepřítomni Ženíšek Ondřej, Mgr 
 

Omluveni 0 
 

  

Hosté Petr Vanka, I. náměstek hejtmana pro oblast regionálního rozvoje, IT 

a evropských záležitostí 
Ing. Libor Picka, radní pro oblast kultury, památkové péče a 
cestovního ruchu a zástupce MAS Český les 

Martin Záhoř, náměstek hejtmana pro oblast sociálních věcí,  
zástupce Stříbrského regionu  
Ing. arch. Miloslav Michalec, vedoucí ORR KÚPK 

Ing. Michaela Černá, referent na úseku regionálního rozvoje PK 

Bc. Lenka Šmejkalová, referent na úseku regionálního rozvoje PK 

Bc. Hessová Petra, referent na úseku regionálního rozvoje 

Mgr. Václav Baxa, referent na úseku regionálního rozvoje 

Zástupci MAS a Mikroregionů PK dle prezenční listiny 

Výbor pro regionální rozvoj Plzeňského kraje  

Zápis z 8. zasedání VRR ZPK dne 17. 5. 2022  

 
 

Číslo zasedání 8  

Datum konání 17. 5. 2022 – 10.00 hod. 

Místo konání Kulturní dům Kozolupy, Kozolupy 146, 330 32 Kozolupy 

Zapisovatel Jana Brichcínová 
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Na vědomí 

 
 

Odbor kancelář ředitele KÚPK  (kopie - prezenční listina) 
 
 

 

 

 

Program 
 

1. Zahájení 
2. Stavba roku 
3. Má vlast 
4. Dotační titul „Havárie a nenadálé potřeby“ 
5. Různé 
6. Diskuse a závěr 
7. MAS a Venkovský dům 
 
 
 
 
 
 

Zápis z jednání 
 

Číslo Text 

 
1 

 
Zahájení 

 
Předseda výboru Jan Vavřička přivítal všechny přítomné členy a hosty. 
Zahájil 8. zasedání Výboru pro regionální rozvoj ZPK. 
 
Počet přítomných členů Výboru pro regionální rozvoj ZPK na začátku 
zasedání je 10. 
 
Ověřovatelem zápisu byl zvolen MUDr. Václav Brožík. 

 
Předseda upozornil na to, že zasedání výboru bude rozděleno na dva 
úseky. V tom prvním bude zasedat výbor dle programu vyjma třetího bodu 
původního programu „MAS a Venkovský dům“, který bude součástí jednání 
spolu s MASkami a Mikroregionů v druhém úseku. Program 8. zasedání 
Výboru pro regionální rozvoj ZPK byl všemi přítomnými členy projednán. 
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Stavba roku 

 
Slova se ujal vedoucí Odboru regionálního rozvoje PK, Ing. arch. Miloslav 
Michalec. Soutěž Stavba roku Plzeňského kraje má za cíl seznámit nejširší 
odbornou i laickou veřejnost s úrovní stavitelství a architektury Plzeňského 
kraje a podpořit kvalitní realizace, od architektonického pojetí až po 
řemeslný detail. Vyhlašovatelem soutěže je Plzeňský kraj ve spolupráci s 
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Ministerstvem průmyslu a obchodu ČR, Českou komorou autorizovaných 
inženýrů a techniků činných ve výstavbě, Svazem podnikatelů ve 
stavebnictví v ČR a Obcí architektů. 
Soutěž se koná pod záštitou hejtmana Plzeňského kraje Rudolfa Špotáka 
a Ministerstva průmyslu a obchodu ČR. 
 
Soutěže o titul Stavba roku Plzeňského kraje 2022 mohou stavební díla 
uvedená do provozu nebo zkolaudovaná v období od 1. 1. 2021 do 31. 12. 
2021 a realizovaná na území Plzeňského kraje. Týká se to obcí, investorů, 
stavebníků a vlastníků, kteří se mohou hlásit do nového ročníku. V 
předchozím ročníku se sešlo rekordních 42 přihlášek, nejvíc ze všech krajů. 
Soutěž má přispět ke zvyšování kvality staveb v regionu a je považována 
za velmi prestižní. Titul Stavba roku Plzeňského kraje pak může porota 
udělit v každé ze sedmi soutěžních kategorií, stejně tak má ale právo titul 
vůbec neudělit. Stavby mohou získat také Cenu poroty, Cenu hejtmana 
Plzeňského kraje, Cenu Ministerstva průmyslu a obchodu ČR a Cenu 
Svazu podnikatelů ve stavebnictví. Již tradičně vybere svého vítěze také 
veřejnost. Stavba s nejvyšším počtem hlasů v internetovém hlasování si 
odnese Cenu veřejnosti. 
 
Výbor pro regionální rozvoj ZPK bere na vědomí informace týkající se 
Stavby roku 2022. 
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      Má vlast 

 
K tomuto bodu vystoupila Bc. Lenka Šmejkalová, referentka na úseku 
regionálního rozvoje PK.  
 
Národní putovní výstava Má vlast cestami proměn, tak zní oficiální název. 
V letošním roce se jedná o 14. ročník. Cílem je představení příkladných 
proměn zanedbaných míst v místa příjemná pro život. Toto představení 
probíhá formou výstavních panelů, na kterých jsou umístěny fotografie 
objektů před rekonstrukcí a po ní  příběh této proměny. Tyto proměny 
mohou hlásit všichni jejich realizátoři – obce, fyzické osoby, různé 
organizace – o.p.s., spolky apod. 
Kraje ČR jsou v pozici partnerů výstavy, hradí organizátorům roční 
účastnický poplatek – využitý na částečnou úhradu výroby jednotlivých 
výstavních panelů, na náklady spojené se slavnostním zahájením nového 
ročníku, na tisk katalogu proměn, na publicitu projektu, na náklady spojené 
s putováním výstavy po republice. Každoročně je touto formou 
prezentováno okolo 100 proměn z celé ČR, v posledních letech i ze 
Slovenska. Hlavním partnerem letošního ročníku je Královéhradecký kraj. 
Plzeňský kraj jím byl v roce 2012. V letošním roce cena navýšena na 7.700 
Kč bez DPH – v ceně je zahrnuta grafika, tisk, celoroční prezentace formou 
putovní výstavy, články v novinách, časopisech, pozvání na slavnostní 
zahájení ročníku. Letošní slavnostní zahájení proběhne 18. června 2022 v 
Praze, v areálu Strahovského kláštera, předchozí ročníky zahajovány v 
Praze na Vyšehradě, jehož součástí je bohatý kulturní i doprovodný 
celodenní program, jarmark regionálních značek. Kraje mají možnost 
prezentace - turistické propagační materiály, ochutnávky regionálních 
potravin. Programem letošního zahájení je také „Setkání Srdcí krajů“ – 
atributem výstavy je kamenné srdce, zástupci krajů s sebou přivezou svá 
kamenná srdce, která obdrželi v roce, kdy byl tento kraj hlavním partnerem. 
Pravidelným hostem slavnostního zahájení je p. profesor Pirk, který vždy 
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tato kamenná srdce „prohlédne“ a konstatuje, jak se jim v jednotlivých 
krajích daří. Předání cen vítězům posledních dvou ročníků (vloni bylo 
zahájení neveřejné) – proměny hodnotí odborná porota v čele s Ing. arch. 
Josefem Pleskotem. Dále probíhá na webových stránkách výstavy 
internetové hlasování o „nej“ proměnu. Proměny prezentované v letošním 
ročníku jsou např. Domažlice - Kulturní centrum - Pivovar Domažlice, 
Oprava kostela sv. Jiří v Hradci, Chanovice – kašna v zámeckém parku, 
Klatovy – rekonstrukce Divadelní ulice, Myslív – rekonstrukce hasičské 
zbrojnice (výměna sanitárního zařízení) a Pačejov - Vodní nádrž Na 
Prachárně. Více o výstavě na www.cestamipromen.cz 
 
Výbor pro regionální rozvoj ZPK bere na vědomí informace týkající se bodu 
"Má vlast“. 
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Dotační titul „Havárie a nenadálé potřeby“ 

 
Tento bod představila členům výboru Bc. Hessová Petra, referentka na 
úseku regionálního rozvoje. 
 
Dotační titul „Odstraňování havarijních stavů a naléhavé potřeby obcí 
Plzeňského kraje 2022“ (DT HS a NPO PK 2022) se stal již tradičním a to 
od roku 2012. Pro porovnání - finanční částka 35 mil. Kč byla vyplacena 
v roce 2012 a bylo sepsáno 93 smluv. V dalších letech bylo vyplaceno mezi 
10 – 25 mil. Kč a podepsáno bylo mezi 38 – 76 smluv. V letošním roce bude 
poskytnuto 18 mil. Kč (alokovaná částka). Hlavním cílem poskytnutí dotací 
je podpora těch akcí obcí Plzeňského kraje, které bylo, je, bude nutno 
vyřešit z důvodu havarijních či naléhavých potřeb. Žadatelem může být: 
obec, město a městyse Plzeňského kraje. Je možné podat pouze 1 žádost 
v systému eDotace. Dotace je určena na pořízení, technické zhodnocení, 
stavební úpravy a opravy majetku obcí PK. Dotaci lze čerpat až do výše 70 
- 90% celkových nákladů. Nejnižší možná požadovaná částka je 50 tis. Kč 
a maximální 1 mil. Kč. Upřednostněny jsou žádosti o dotaci, pokud se jedná 
o řešení havarijního stavu majetku obce a žádost obsahovala i přijatelný 
doklad o tomto havarijním stavu. Další kritéria hodnocení jsou: havarijní 
stav majetku obce, zaměření žádosti (např. řešení problémů s budovami 
škol, nefunkčností nemovitostí), naléhavá potřeba obce, počet obyvatel 
žadatele a počet jeho částí, výše a četnost čerpání finančních prostředků z 
dotačních programů administrovaných Odborem regionálního rozvoje 
KÚPK v předešlém období, kvalita zpracované žádosti, dotační morálka 
žadatele, popřípadě další kritéria (či výjimky z těchto kritérií) stanovená 
Komisí DT HS a NPO PK viz Pravidla DT. Bylo přijato celkem 84 žádostí o 
dotaci. Požadavek obcí v souhrnné výši činí 50.305.000,- Kč, přičemž 
celkové náklady na realizaci akcí dle žádostí činí 84.051.013 Kč. Pro tento 
dotační titul jmenovala Rada PK tyto členy Komise: Petr Vanka, náměstek 
hejtmana pro oblast regionálního rozvoje, IT a evropských záležitostí 
Mgr. Roman Zarzycký, náměstek hejtmana pro oblast ekonomiky, investic 
a majetku, Ing. Jan Vavřička, předseda Výboru pro regionální rozvoj 
Zastupitelstva Plzeňského kraje, Ing. Mgr. Pavel Karpíšek, zastupitel 
Plzeňského kraje, Ing. Marie Pošarová, zastupitelka Plzeňského kraje, Ing. 
arch. Miloslav Michalec, vedoucí odboru regionálního rozvoje Krajského 
úřadu Plzeňského kraje a předsedou jmenovala Rada PK p. Petra Vanku. 
Součástí zaslání podkladových materiálů před jednáním Komise jsou: 
a) Přehled Přijatých Žádosti z DT HS a NPO PK 2022 (Název akce a 
Charakter akce; uvedené celkové náklady akce a celková částka 

http://www.cestamipromen.cz/
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požadované dotace, identifikace žadatele vč. počtu jeho obyvatel k 1. 1. 
2022 a počtu částí obce, přehled historie čerpání dotací) 
b) Přehled účelů akcí (detailní informace o současném stavu, majetkových 
poměrech, připravenosti akce, předpokládaném rozsahu prací aj.) 
c) Fotografie současného stavu 
d) Identifikace žádostí, které byly administrátorem vyhodnoceny jako 
nezbytné k realizaci s dokladem o této skutečnosti tzv. Havarijní stav s 
přijatelným dokladem o nutnosti řešení 
e) Vyhodnocení ostatních žádostí o dotaci administrátorem DT (tzv. 
Naléhavá potřeba obce) 
g) Prvotní návrh administrátora na rozdělení dotací v rámci DT HS a NPO 
PK 2022 s informacemi o akci vč. její připravenosti a s odůvodněním jeho 
návrhu  - jednotlivé žádosti obcí administrátor rozdělil do 12 typů dle jejich 
zaměření. Příklady akcí přijatých žádostí obcí z DT HS a NPO PK 202: 
Klenčí pod Čerchovem – odstranění části komínového tělesa bývalé 
kotelny, Všeruby – oprava poškozené střechy na objektu garáží, 
Horažďovice – Mlýnský náhon – oprava havarijního stavu odbočení 
odlehčovacího ramene, Slatina – výměna vrat obecních skladů aj. 
V letošním roce byla podpořena především školská zařízení. 
Předseda výboru dodává, jakožto zástupce komise DT, že vše bylo z ORR 
PK vzorně připraveno, členové komise obdrželi velmi detailní podklady a 
jejich opravdu hodně, seřazené podle potřeb a naléhavosti havárie a 
posuzuje žádosti spravedlivě. 
 
Výbor pro regionální rozvoj ZPK bere na vědomí informace týkající 
se  Dotační titulu „Havárie a nenadálé potřeby“. 
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Různé 

 

Předseda výboru upozornil členy výboru o termínu ukončení registrace do 

soutěže „Vesnice roku 2022“ a to jest 29. dubna 2022. Vnímá, že po Covidu 

budou starostové muset více věcí rozhýbat i v souvislosti s blížícími se 

volbami. Předseda, také člen Krajské hodnotící komise, bude 29. 6. 2022 

účasten výjezdní porady v rámci soutěže „Vesnice roku“ a komise by 

v tento den měla zvolit vítěze. 

 

Předseda výboru předal slovo bývalé předsedkyni VRR ZPK, Michaele 

Opltové, nyní poslankyni parlamentu ČR, která přivítala hosty v obci také 

jako starostka. Je ráda, že Výbor vede právě Ing. Jan Vavřička, starosta 

Pačejova, jenž jeho obec je vzorným příkladem a také právem oceněna 

„Vesnicí roku“. V Kozolupech se snaží též po Covidu udržet společenský 

život a daří se tomu tak. Předseda výboru poděkoval Michaele Opltové za 

zázemí v KD v Kozolupech. 

 

Dne 16. 8. 2022 se bude konat výjezdní zasedání VRR ZPK. Pozvání bylo 

nabídnuto od členky výboru, starostky obce Planá a také pozvání do 

Tachova v dalším roce – spojení s Akčními skupinami a příhraniční 

spolupráce spolu s podnikateli.   
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Diskuze, závěr 
 
K diskusi se nikdo nepřihlásil. Byla vyhlášena pauza před zahájením 
druhého úseku zasedání výboru spolu se zástupci MASek a Mikroregionů. 
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MAS a Venkovský dům 
 
Předseda výboru přivítal všechny přítomné zástupce MASek a 
Mikroregionů a také hosty z ORR PK.  
 
Tento výbor byl připraven s cílem potkat se, poznat se a popovídat si. 
V první části vybídl předseda výboru zástupce MASek a Mikroregionů o 
krátké představení. Náměstek Petr Vanka pokračoval a poděkoval za 
hojnou účast. Apeloval, aby MASky spolu s Mikroregiony spolu více 
spolupracovali, neboť věří, že tak dokážou mnohem víc. V druhé části 
formou diskuse se pak hovořilo o tom, co překáží v jejich činnosti MASek a 
Mikroregionů, co si myslí, že by se mohlo zlepšit apod. Jedním z dotazů 
bylo, proč z dotačních prostředků nelze čerpat finanční prostředky např. na 
povinné školení řidičů, Bezpečnost práce aj. Z ORR PK bylo zareagováno, 
že PK pomáhá tam, kde už nelze čerpat pomoc jinde a musí to být 
neinvestice. Prioritou rozpočtu je podpora venkova. Velká část je 
podpořena na akce venkova, co starostové opravdu potřebují. Dále 
integrované projekty - v pravidlech je uvedeno téměř vždy „1 
ks“ potřebného ... – šlo by to změnit? Vedoucí ORR ZPK reaguje a říká, že 
letos už to tak zůstane, uvidí se, co v budoucnu. V pravidlech je uvedena 
věta, že žadatel může žádat o cokoli... Komise to prověří (neměl by to být 
nesmysl) nebo možností je dát peníze na lidi (zaměstnance). Bylo zmíněno 
také, aby DSO bylo vnímáno jako jiná adekvátní funkční struktura. Sice 
nerozdělují peníze, ale všechny projekty, které dělají, jsou jen integrované. 
Žádnou jinou práci tam nemá. Raději by obětovali z některých možností 
realizace integrovaných projektů z PK, a raději by měli možnost z toho 
zafinancovat manažera DSO. Pokud zůstane funkční struktura, domnívají 
se, že si dokáže získat většinu peněz i z jiných alternativních zdrojů.  
Největším problémem jsou finance, z čehož vyplývá dotaz, jak zajistit tuto 
strukturu z PK a zafinancovat tak manažera.... Předseda výboru navrhuje, 
že by DT mohl pomoci financovat manažera – zaměstnance, který by mohl 
udělat tolik práce, že se to ve výsledku vyplatí. 
Tedy tím hlavním předmětem jednání bylo téma MAS a Venkovský dům, 
které v rámci diskuse bylo nejvíce zmiňované a řešené. Udržet jej nebo ne? 
Co přináší? Kde sehnat finanční prostředky, aby byly pokryté služby, 
odměna práce manažera – apel na zvýšení finančních prostředků, podnět 
změnit pozici manažera na zaměstnance a další... 
Radní Libor Picka si myslí, že Venkovský dům je spíše otázkou koordinační. 
Navrhuje se na to podívat z pohledu cestovního ruchu, neboť svazky mají 
svých starostí dost. Jeho myšlenkou je nastartovat Venkovský dům, ačkoliv 
do rozpočtu moc prostoru nezbývá, ale dá se to řešit. Pokud by to mělo být 
plně funkční z cestovního ruchu, pak by to mohl nabídnout a přednést na 
Radě Plzeňského kraje, ale musel by to někdo držet tzv. v rukou = edukační 
činnost přes IC. Vedoucí odboru doplňuje, že když se všechny MASky 
zapojí a ne jen jedna jako teď, má to smysl. Z ORR PK bylo řečeno, aby se 
podívali na rozpočet z minulého roku, na to co šly finanční prostředky a co 
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přineslo všem ostatním? Opakovaně vybízeli MASky k diskusi, ale ozvala 
se jen jedna... Tedy znovu navrhuje, aby se MASky vyjádřily, zda se chtějí 
podílet či nechtějí? A případně jak? Vydejte prohlášení. Paní Kubernátová 
rozešle všem email a prosí o vyjádření všech MASek a Mikroragionů.   

 
Předseda výboru Jan Vavřička poděkoval i jménem PK všem za účast. 
Doufá, že setkáním se zase něco posunulo a pomůže tak vyřešit zmiňované 
podněty. 
 
 

 
Zápis byl vyhotoven dne 24. 05. 2022 – počet stran: 7, počet příloh: 1 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 Jana Brichcínová MUDr. Václav Brožík Ing. Jan Vavřička 
 
 .................  .................   .................  ..................   .................  .................  
 zapisovatel   ověřovatel zápisu   předseda výboru  
 
 
 
 
 

 


